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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány és a jegybank, illetve az ön és az MNB 
elnök közötti személyes vita miatt várható, hogy az idén 400 forint felett lesz az euró?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A g7.hu oldalon található „Minden jel szerint készülhetünk a 400-410 forint feletti euróra is„ című
cikkben arról írnak, hogy a jegybank és a kormány politikája nem egyirányba mutat:

„A nagyobb arányú, vagyis nem a 75, hanem a 100 bázispontos kamatcsökkentésről döntött kedden
a Magyar Nemzeti Bank, átmenetileg begyorsítva ezzel a csökkentés ütemét.

Miért fontos ez? A kamatcsökkentés ütemének kismértékű növelésére a forint azonnal gyengülni
kezdett,  öt  hónapja nem látott  magasságba, 391 forint fölé emelkedett  egy euró értéke,  ami jól
mutatja, hogy mire számíthatunk papírforma szerint a következő időszakban.

Felülnézet: az MNB leginkább az infláció mértékének csökkenésére reagál azzal, hogy az irányadó
alapkamatot előre tervezetten és fokozatosan csökkenti. A korábbi sorozatos kamatemelésre azért
volt szükség, hogy az inflációt leszorítsák, ez a kényszer azonban jórészt megszűnt.

• A keddi lépésben 10-ről 9 százalékra vágták ugyan vissza a kamatot, ami a vártnál 
nagyobb lépés, de a cél (szintén előre tervezetten és változatlanul) az, hogy az első fél év 
végére, azaz valamikor nyárra a kamat 6-7 százalék közé mérséklődjön.

Igen, de: mivel a januári inflációs adatok a vártnál nagyobb mértékű mérséklődést mutattak, és a
nemzetközi gazdasági környezet is megfelelő volt erre, az MNB gyorsabb ütemre kapcsolt, de azt is
jelezte, hogy a következő hónapokban vissza kíván térni a lassabb tempóhoz.

Amennyiben nem jön közbe váratlan fordulat, a fokozatos kamatcsökkentés a forint fokozatos, lassú
ütemű gyengülésével járhat majd együtt, ahogy azt például a Portfolio is írja az Egyensúly Intézet
elemzésére hivatkozva.



• E szerint idén az euró-forint árfolyam átlépi majd a 400 forintos határt, jövőre pedig 
elmozdul tőle, és valahol 403-418 forint között mozoghat majd.”

 

Kérdezem Önt:

A kormány és a jegybank, illetve az ön és az MNB elnök közötti személyes vita miatt várható, hogy
az idén 400 forint felett lesz az euró?

 

Budapest, 2024. március 8.
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